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Vereniging van Vrienden van de Stichting Museum en Archief van Tijdmeetkunde 

(SMAT) 

Klokkenvrienden SMAT (KVS) 
 

Verslag Algemene Leden Vergadering,  20 april 2013. 
Concept 

 

 

1. Opening door de voorzitter 

Voorzitter Harre Kayen heet allen welkom en opent om 10.30 u de vergadering. 

De voorzitter begint met de droeve mededeling dat de Heren Hans van den Ende sr. en  

Arno van der Heijden, lid van onze vereniging, eind vorig jaar zijn overleden.  Ook 

memoreert hij Wim Hodzelmans. Er  wordt één minuut stilte gehouden. 

 

1a. Vaststellen agenda 

Lukas Warnaars verzoekt de agenda aan te passen en punt 16 naar voren te halen, omdat hij 

twijfels heeft bij de houding van het bestuur ten aanzien van het nakomen van de in de 

statuten vastgestelde doelstellingen. Dhr. Warnaars geeft aan redenen te hebben om aan te 

nemen dat het KVS bestuur de SMAT niet als prioriteit nummer één op haar lijstje heeft 

staan. Na enige discussie besluit de vergadering de agenda niet te wijzigen. 

 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 

De secretaris meldt dat 13 mensen zich hebben afgemeld. Hij leest de email van Loek 

Schueler voor omtrent diens afwezigheid, omdat Loek bestuurslid is en in deze vergadering 

aftreedt. 

 

3. Verslag van de Algemene Ledenvergadering van 16 april 2012  

a. Abusievelijk is op blz. 2 bij lid van de kascommissie de naam John Oldenbeuving 

genoemd, waar dat André Wichern moet zijn. 

b. Op twee plekken staat een verkeerde datum. 

c. Lukas Warnaars constateert dat het verslag een tegenstrijdigheid bevat met betrekking tot 

punt 3 en 11. Volgens hem zou er €20.000 voor de bestandscatalogus zijn uitgetrokken, in 

plaats van €10.000. Ben Hordijk licht toe dat de bestandscatalogus uit drie delen bestaat; 

Nederlandse horloges, Franse en Duitse uurwerken en Engelse uurwerken.  

Hiervoor is in totaal 10.000€ door de KVS gereserveerd. Als er nieuwe verzoeken van de 

SMAT komen worden die weer op hun merites beoordeeld. Nadat de vergadering het verslag 

heeft goedgekeurd, vraagt dhr. Warnaars in het verslag op te nemen dat hij bezwaar tegen het 

niet honoreren van zijn bezwaar m.b.t. de 20.000€ aantekent. 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

 

4. Jaarverslag 2012 

Het verslag wordt na een kleine wijziging (Cees Peeters’ naam wordt toegevoegd) vervolgens 

voor kennisgeving aangenomen. 

 

 

 



 

 

 

5. Verslag van de penningmeester, Dhr. Harry van der Burgt. 

Aan de hand van drie sheets worden de jaarcijfers toegelicht. Hierover ontstaat geen 

discussie. Desgevraagd licht de voorzitter toe dat het streven is niet meer dan ongeveer 20% 

per jaar op ons vermogen in te teren. Ook in de nabije toekomst is er geld nodig voor de 

SMAT en zeker als een nieuw museum gestalte gaat krijgen. 

Op de vraag van Dhr. Glasius waar de donaties van de KVS naar toe gaan, antwoordt de 

penningmeester dat ons geld voornamelijk voor de SMAT is, maar dat er ook geld wordt 

uitgetrokken voor ledenactiviteiten. Daarnaast draagt de KVS bij aan de door de federatie 

georganiseerde klokkenreizen, zolang daar nog geld voor is binnen het budget van het 

reisfonds. 

Penningmeester meldt dat na de separaat verstuurde contributienota in januari van dit jaar 

circa 90% van de leden de contributie 2013 heeft voldaan. De overigen hebben een 

aanmaning gekregen en daarvan zijn de eerste betalingen ook al binnen. 

 

6. en 11. Verslag kascontrolecommissie van de heren André Wichern en Walther Brouns en 

decharge. 

Zowel de kascommissie als het reservelid kunnen ter vergadering niet aanwezig zijn. Daarom 

hebben de commissieleden schriftelijk, per mail, laten weten dat zij de stukken hebben 

onderzocht en de financiën in orde vinden. Ze dechargeren het bestuur. 

In de zaal wordt opgemerkt dat de kascommissie geen decharge kan verlenen, maar dat de 

vergadering dat doet. Hierna ontstaat discussie over de legitimiteit van het oordeel van de 

kascommissie, nu blijkt dat ze geen steekproefsgewijze controle van bonnen hebben gedaan. 

Michiel Van Hees merkt op dat dit de verantwoordelijkheid van de kascommissie is en niet 

van de vergadering. Hierna verlenen de aanwezige leden het bestuur van de KVS decharge, 

met die voorwaarde dat de kascommissieleden ieder nog een schriftelijke bevestiging daarvan 

aan de secretaris sturen. 

 

7. Benoeming nieuwe kascontrolecommissie:  

André Wichern en Hans Vrolijk worden door de vergadering benoemd. Een nieuw te 

benoemen reserve lid zal door het bestuur aangezocht worden daar er zich ter vergadering 

geen kandidaten beschikbaar stelden. Dit reserve lid zal op de eerst volgende ALV worden 

voorgedragen. 

 

8. Voorstel tot ondersteuning SMAT met €5000 

Het bestuur stelt voor de SMAT zonodig maximaal €5000 te verstrekken voor de ontvlechting 

van de klokkencollectie van het museum in Schoonhoven. Statutair is de toestemming van de 

vergadering vereist. 

Ben Hordijk licht toe dat de kosten voortkomen uit de verhuizing naar het depot, de opslag 

aldaar en de verdere verhuizing naar het depot van het Rijksmuseum in Almere. De 

klokkenveiling op 3 maart j.l. heeft ongeveer €15.000 opgebracht. Dit is echter een 

voorlopige schatting. Het bestuursvoorstel wordt met algemene stemmen aangenomen. 

 

9. Begroting 2013 en verwachtte bestedingen klokkenfonds in 2013. 

Na de toelichting door de penningmeester blijken er geen vragen te zijn. 

 

 

 



 

 

 

10. Vaststelling contributie 2014. 

Dit is een formaliteit daar de contributie al met ingang van 2013 al met €10 is verhoogd, is er 

geen reden om de contributie over 2014 te wijzigen. 

 

11. Zie bij punt 6. 

 

12. Bestuursverkiezing: 

De voorzitter meldt dat John Selders afgelopen jaar (2012) uit het bestuur is getreden. Ook 

Loek Schueler is afgetreden, na nog een jaar langer in het bestuur te zijn gebleven om de 

continuïteit te kunnen bewaren. We zijn hem hier dankbaar voor. Zijn officiële afscheid werd 

vorig jaar bekrachtigd. Hij is tot erelid van de vereniging benoemd. 

Ook Harry van der Burgt treedt terug. De voorzitter dankt hem voor zijn jarenlange inzet als 

penningmeester. Omdat er nog geen nieuwe penningmeester is, heeft dhr. van der Burgt 

aangeboden om tot de komst van een nieuwe penningmeester de financiën te blijven 

verzorgen. Het bestuur is hem daar dankbaar voor. 

Artikel 10 van de Statuten bepaalt dat de benoeming geschiedt uit een bindende voordracht, 

tot het opmaken waarvan bevoegd zijn zowel het Bestuur als ook een groep van tenminste 10 

leden. Laatstgenoemde voordracht dient tenminste vijf werkdagen voor de aanvang van de 

vergadering schriftelijk bij het bestuur te worden ingediend. 

Voorzitter deelt mee, dat een dergelijk bericht niet is ontvangen.  

Vervolgens gaan de leden akkoord met het bestuursvoorstel om de heren Hans Hooijmaijers, 

Gijs Veraart en Martin van Iersel tot nieuwe bestuursleden te benoemen. Dhr. Van Iersel heeft 

vanaf de zomervakantie de taken van secretaris vervuld. 

 

13. Bestuurswisseling.  

Harre Kayen legt uit waarom hij na drie jaar aanwezigheid in het bestuur, terugtreedt als 

voorzitter. Het bestuur draagt Dhr. Van Iersel voor als nieuwe voorzitter. Dit wordt met 

algemene stemmen goedgekeurd. Martin van Iersel neemt de voorzittershamer in ontvangst en 

bedankt Harre Kayen voor zijn inzet voor de vereniging en met name de uitstekende manier 

waarop hij de nieuwe voorzitter heeft ingewerkt. 

 

14. Voorstellen nieuwe bestuursleden 

Gijs Veraart is werkzaam geweest in de financiële sector. Hij verzamelt elektrische 

uurwerken, liefst van vóór 1900. 

Hans Hooijmaijers is Hoofd collecties te zijn van het museum Boerhaave te Leiden. 

Martin van Iersel benadrukt dat hij amateur klokkenmaker is en dus de steun van alle 

betrokken leden kan gebruiken voor het goed uitoefenen van de functie. 

 

15. Ontwikkelingen binnen de SMAT en de STCN. 

Ben Hordijk zegt dat de SMAT een turbulent jaar achter de rug heeft door de ontvlechting 

met het Zilvermuseum en dat hij verwacht dat komend jaar rustiger zal worden. 

De STCN onderzoekt ook de mogelijkheden voor een tijdmuseum, omdat het ernaar uitziet 

dat een klokkenmuseum mogelijk geen haalbare kaart is. Het bezoekersaantal zou te klein zijn 

om zo’n museum rendabel te maken. 

 

 

 



 

 

  

Dhr. Hordijk geeft als voorbeeld het Spoorwegmuseum in Utrecht dat na een drastische 

koerswijziging haar bezoekersaantal heeft zien verdrievoudigen. Het TIJDmuseum zal 

betrekking hebben op het begrip TIJD in de breedste zin van het woord. Het moet interessant 

zijn voor bezoekers van alle leeftijden, dus ook voor kinderen. 

Bij navraag geeft dhr. Hordijk aan dat er nog geen tijdspad kan worden uitgezet. 

 

16. Blik op de toekomst. 

De voorzitter meldt dat de vereniging zich momenteel wat meer richt op de leden, omdat er 

geen museum is (en daarom ook geen lidmaatschapskaart). Er wordt gedacht aan excursies en 

lezingen.  

Carel Hofland stelt voor het MNU open te stellen voor de KVS-leden. De voorzitter zal 

daartoe op korte termijn contact met het museum opnemen. Op de vraag van Hans Van den 

Ende of er geen overlap ontstaat met de AHS, wordt medegedeeld dat dat niet de bedoeling is 

en dat een goede afstemming met de AHS nodig zal blijven. 

De vriendenvereniging MNU heeft toenadering gezocht om het eventuele samengaan van 

beide verenigingen te onderzoeken. Daartoe wordt volgende week een eerste verkennend 

gesprek gevoerd.  
 

17. Ledeninitiatieven. 

De voorzitter geeft aan dat ieder verzoek om een studiegroep of iets dergelijks onder de vlag 

van de KVS op te richten wordt toegejuicht. Er is altijd een opstartbijdrage en voor 

activiteiten die voor alle leden toegankelijk zijn, faciliteert de vereniging de zaal.  

 

18. Federatie. 

Harre Kayen meldt dat er weinig te melden is van dit front. De kosten van TIJDschrift blijven 

binnen de eerder gestelde kaders, zodat daar geen zorgen meer over zijn.  

De onder de vlag van de Federatie georganiseerde Klokkenreizen bijven zeer gewild. De 

recente reis naar Zwitserland was met 47 personen meer dan een succes.  

De KVS ondersteunt deze reizen vooralsnog met € 300 per reisdag. 

 

19. Rondvraag. 

Lukas Warnaars maakt hier gebruik van door te vragen of het mogelijk is emails aan alle 

leden van de federatie in een keer te sturen, in plaats van dat ieder vereniging dat apart doet. 

De voorzitter belooft dhr. Warnaars te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn. 

 

20. Sluiting. 

Om 12.45 sluit de voorzitter de vergadering, onder dankzegging aan alle aanwezigen voor 

hun komst. 

 

 

Leidschendam, 16 maart 2014 

Gijs Veraart 

secretaris KVS 
 

 


